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အမ်ိဳးသားျပန္လည္ရင္ၾကားေစ့ေရးႏွင့္ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးေရးျဖစ္စဥ္ 
  
၁၉၈၈ ခုႏွစ္ ဒီမိုကေရစီအေရးေတာ္ပံုႀကီးအၿပီး ျမန္မာ့ဒီမိုကေရစီေခါင္းေဆာင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ စစ္အစိုးရတုိ႔ထိပ္တုိက္ 
ေတြ႔ဆုံ ေဆြးေႏြးခဲ့တာ (၂၃) ႏွစ္တာကာလအတြင္းမွာ (၁၆) ႀကိမ္ေျမာက္ ရွိလာခဲ့ပါျပီ။ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးခဲ့တ့ဲ မွတ္တမ္းေတြကုိ 
ၾကည့္မယ္ဆုိရင္ ၁၉၉၄ ခုႏွစ္မွာ (၂)ႀကိမ္၊ ၂၀၀၂ ခုႏွစ္မွာ (၁)ႀကိမ္၊ ၂၀၀၇ ခုႏွစ္မွာ (၃)ႀကိမ္၊ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္မွာ (၃)ႀကိမ္၊ ၂၀၀၉ 
ခုႏွစ္မွာ (၃)ႀကိမ္၊ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္မွာ (၁)ႀကိမ္နဲ႔၊ ၂၀၁၁ ခုႏွစ္မွာ (၃)ႀကိမ္၊ စုစုေပါင္း (၁၆)ႀကိမ္ေျမာက္ရွိခဲ့ပါၿပီ။ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီ 
အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ကေခါင္းေဆာင္ေတြနဲ႔ နအဖ စစ္အစိုးရကေတာ့ တရားဝင္ (၅) ႀကိမ္ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးျဖစ္ခ့ဲပါတယ္။ 
 
၁၉၉၀ ခုႏွစ္ အေထြေထြေရြးေကာက္ပြဲႀကီးအၿပီးမွာ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္က အျပတ္အသတ္အႏိုင္ရခ့ဲေပမယ့္ န၀တ 
စစ္အစိုးရက အာဏာလဲႊမေပးဘဲ ေရြးေကာက္ပြဲအႏိုင္ရ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေတြဟာ ဖြဲ႔စည္းပံုေရးဆြဲေရးအတြက္သာ 
ျဖစ္တယ္လုိ႔ ၁/၉၀ ကုိထုတ္ျပန္ေၾကညာခဲ့ၿပီးတ့ဲေနာက္ ၁၉၉၃ ခုႏွစ္ကစလုိ႔ အမ်ိဳးသားညီလာခံက်င္းပၿပီး ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ 
ေရးဆြဲေရး လုပ္ငန္းစဥ္ကုိ စတင္ေနခ့ဲပါတယ္။ ရွစ္ေလးလုံး လူထုလႈပ္ရွားမႈကုိ အၾကမ္းဖက္ႏွိမ္ႏွင္းခဲ့မႈ၊ ေရြးေကာက္ပြဲရလဒ္ကုိ 
ပစ္ပယ္ၿပီး အာဏာလႊေဲျပာင္းမေပးခဲ့မႈ၊ လႊတ္္ေတာ္ေခၚမေပးခဲ့မႈေတြေၾကာင့္  ျပည္တြင္းျပည္ပ ႏိုင္ငံတကာမွ ျပစ္တင္ေ၀ဖန္ေျပာ 
ဆုိမႈ၊ ဖိအားေပးမႈေတြ မ်ားလာတာေၾကာင့္ ၁၉၈၉ ခုႏွစ္၊ ဂ်ဴလုိင္လ (၂၀) ရက္ေန႔ကစလုိ႔ ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္ခ်ခံထားရတ့ဲ ျမန္မာ့ 
ဒီမိုကေရစီေခါင္းေဆာင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ န၀တစစ္ေခါင္းေဆာင္ေတြျဖစ္တ့ဲ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးသန္းေရႊနဲ႔ ဒု-ဗိုလ္ခ်ဳပ္ႀကီး 
ခင္ညႊန္႔တုိ႔က ၁၉၉၄ ခုႏွစ္၊ စက္တင္ဘာလ (၂၀)ရက္ေန႔မွာ ပထမဆုံးအႀကိမ္ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။ ေဆြးေႏြးမႈ အေသးစိပ္ကုိ 
မသိခဲ့ရေပမယ့္ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ကုိ  အမ်ိဳးသားညီလာခံတက္ဖို႔ကိစၥအပါအ၀င္ ေဆြးေႏြးတာ ျဖစ္ႏိုင္ပါတယ္။  
 
ဒုတိယအႀကိမ္ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈကေတာ့ ၁၉၉၄ ခုႏွစ္၊ ေအာက္တုိဘာလ(၂၈)ရက္ေန႔မွာ ျပဳလုပ္ခဲ့ပါတယ္။ အဲဒီေတြ႔ဆုံပြဲမွာ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္န႔ဲ ဗိုလ္ခ်ဳပ္ခင္ညႊန္႔တုိ႔အဖြဲ႔ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။ အေသးစိပ္ကုိမသိရေပမယ့္ အမ်ိဳးသားညီလာခံ 
ကုိပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးကိစၥအျပင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္က လႊတ္ေပးေရးကိစၥေတြ ပါႏိုင္ပါတယ္။  
၁၉၉၅ ခုႏွစ္ ဂ်ဴလုိင္လ (၁၀)ရက္ေန႔မွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္က လြတ္ေျမာက္လာခဲ့ပါတယ္။ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္န႔ဲ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္က ဒီမိုကေရစီနည္းမက်တ့ဲ အမ်ိဳးသားညီလာခံကုိ ဆန္႔က်င္ခဲ့တာေၾကာင့္ 
စစ္အစိုးရန႔ဲ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ၾကားမွာ ဆက္ဆံေရးေတာ္ေတာ္ေလးတင္းမာသြားခဲ့ၿပီး ၁၉၉၆ ခုႏွစ္မွာ အမ်ိဳးသားညီလာခံကုိ ရပ္နားလုိက္ 
တာေတြ႔ရပါတယ္။ 
 
အဲဒီကာလမွာ နအဖ စစ္အစိုးရက ႏိုင္ငံေရးလႈပ္ရွားေဆာင္ရြက္သူေတြ၊ လႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ေတြကုိ ဖမ္းဆီးအက်ဥ္းခ်တာ၊ 
ႏိုင္ငံေရးပါတီေတြကုိ ဖ်က္သိမ္းတာေတြကုိ ဆက္တုိက္ဆုိသလုိ ပိုက္စိပ္တုိက္ လုပ္ေဆာင္ခဲ့ပါတယ္။ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ 
ႏိုင္ငံေရးခရီးစဥ္ေတြမွာ နည္းမ်ိဳးစံုန႔ဲ လုိက္ျပီးေႏွာင့္ယွက္တားဆီးမႈေတြလည္း လုပ္ခဲ့ပါတယ္။ ၂၀၀၀ ခုႏွစ္၊ စက္တင္ဘာလ (၂၁) 
ရက္ေန႔ မႏၱေလးခရီးစဥ္သြားတ့ဲအခ်ိန္မွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ ႏိုင္ငံေရးခရီးစဥ္ေတြအေပၚ စစ္အစိုးရကစိုးရိမ္လာျပီး ေနအိမ္ 
အက်ယ္ခ်ဳပ္န႔ဲ ျပန္လည္ဖမ္းဆီးထိန္းသိမ္းလုိက္ျပန္ပါတယ္။ အဲဒီအခ်ိန္ကစလုိ႔ ၂၀၀၂ ခုႏွစ္တုိင္ေအာင္ ေဒၚေအာင္ဆန္း စုၾကည္နဲ႔ 
စစ္အစိုးရအၾကား ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈေတြ ရပ္တန္႔သြားခဲ့ပါတယ္။ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္နဲ႔ေတာ့ ၁၉၉၇ ခုႏွစ္မွာ (၁) ႀကိမ္၊ 
၁၉၉၈ ခုႏွစ္မွာ (၂)ႀကိမ္၊ ၂၀၀၀ ျပည့္ႏွစ္မွာ (၁)ႀကိမ္၊၂၀၀၈ခုႏွစ္ စက္တင္ဘာ ၉ ရက္ေန႔မွာ (၁)ႀကိမ္ စုစုေပါင္း (၅) ႀကိမ္တုိင္တုိင္ 
ေတြ႔ျဖစ္ခဲ့ၾကေပမယ့္ ႏုိင္ငံေရးအရ အတြင္းက်က်ညိႇႏိႈင္းေဆြးေႏြးမႈေတြျပဳလုပ္ႏုိင္ခဲ့တာ မေတြ႔ရပါဘူး။ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ရဲ႕ ထုတ္ျပန္ 
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ေၾကညာခ်က္ေတြအေပၚ အျပန္အလွန္ေျဖရွင္းတာ၊ သေဘာထားအခ်ိဳ႕တင္ျပတာ၊ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ကုိ ေခၚယူသတိေပးတာေတြကုိပဲ 
ေတြ႔ရပါတယ္။  
 
၂၀၀၂ ခုႏွစ္၊ ဇန္န၀ါရီလ(၂၉)ရက္ေန႔မွာေတာ့ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးသန္းေရႊအဖြဲ႔နဲ႔ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္တုိ႔ရဲ႕အၾကား ေတြ႔ဆုံေဆြး 
ေႏြးေရးက ျပန္ၿပီးအသက္၀င္လာခဲ့ပါတယ္။ ေဆြးေႏြးမႈအေသးစိပ္ကုိ ထုတ္ျပန္ေၾကညာျခင္းမရွိခဲ့ေပမယ့္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ 
ကုိ ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္က ျပန္လႊတ္ေပးေရးကိစၥ၊ အမ်ိဳးသားညီလာခံကုိ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးကိစၥေတြကုိ ေဆြးေႏြးခဲ့ တယ္လို႔  
ယူဆရပါတယ္။ ၂၀၀၂ ခုႏွစ္ ေမလ(၆)ရက္ေန႔မွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ဟာ ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္က ျပန္လြတ္လာခဲ့ၿပီး 
ႏိုင္ငံေရးခရီးစဥ္ေတြကုိ ျပန္လည္စတင္ႏုိင္ခဲ့ပါတယ္။ ဒီေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး အေပးအယူကိစၥ အေသးစိတ္ကုိမေျပာ 
ေပမယ့္ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးဘက္က မရိုးသားခဲ့ဘူးဆုိတာ ၂၀၀၃ ခုႏွစ္၊ ေမလ (၃၀)ရက္ေန႔က ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ ဒီပယဲင္းမွာ 
လုပ္ႀကံသတ္ျဖတ္ဖို႔ အစီအစဥ္အေကာင္အထည္ေဖာ္မွပ ဲ သိခဲ့ၾကရပါတယ္။ လုပ္ႀကံသတ္ျဖတ္မႈ မေအာင္ျမင္ေတာ့ ၂၀၀၃ ခုႏွစ္၊ 
စက္တင္ဘာလ (၂၁)ေန႔မွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္နဲ႔ ျပန္ၿပီးထိန္းသိမ္း လုိက္ျပန္ပါတယ္။ ဒီအခ်ိန္မွာ 
ေတာ့ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးန႔ဲေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္တုိ႔အၾကား၊ စစ္အစိုးရန႔ဲအဖြဲ႔ခ်ဳပ္တုိ႔အၾကား ဆက္ဆံေရးကေတာ္ေတာ္ေလးတင္းမာ 
ေနတာ ေတြ႔ရပါတယ္။ ဒီပယဲင္းလုပ္ႀကံမႈေၾကာင့္ ႏိုင္ငံတကာရဲ႕အာရံုစူးစိုက္လာမူေတြကုိေရွာင္လႊဖဲို႔ စစ္အစိုးရက ၂၀၀၃ ခုႏွစ္၊ 
ၾသဂုတ္လ (၃၀) ရက္ေန႔မွာ လမ္းျပေျမပုံ (၇) ခ်က္ကုိ ထုတ္ျပန္ခဲ့ၿပီး အမ်ိဳးသားညီလာခံကုိ ျပန္စဖုိ႔လုံးပမ္းေနခ့ဲပါတယ္။  
 
၂၀၀၄ ခုႏွစ္၊ မတ္လမွာ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးသန္းေရႊထံ ျမန္မာ့ဒီမိုကေရစီေခါင္းေဆာင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္ 
က်ခံေနရတ့ဲအခ်ိန္မွာဘဲ စာတစ္ေစာင္ေပးပုိ႔ခဲ့ပါတယ္။ အ့ဲဒီစာပို႔ၿပီးတ့ဲေနာက္ပိုင္းမွာေတာ့ စစ္အစိုးရနဲ႔  အဖြဲ႔ခ်ဳပ္အၾကား ဆက္ဆံ 
ေရးျပန္ၿပီး လမ္းစပြင့္လာတာ ေတြ႔ရပါတယ္။ အ့ဲဒီစာထဲမွာ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္အေနနဲ႔ စစ္အစိုးရန႔ဲလက္တြဲလုပ္ေဆာင္ရန္အသင့္ရွိေၾကာင္း၊ 
ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးလုိေၾကာင္း ကမ္းလွမ္းခ်က္ေတြပါရွိခဲ့ပါတယ္။ ၂၀၀၄ ခုႏွစ္၊ ႏွစ္ဦးပိုင္းကာလေတြမွာ စစ္အစိုးရက အဖြဲ႔ခ်ဳပ္နဲ႔ 
အႀကိတ္အနယ္ႏိုင္ငံေရးေဆြးေႏြး ပြဲေတြကုိ လုပ္ခဲ့ၾကၿပီး အဖြဲ႔ခ်ဳပ္က အမ်ိဳးသားညီလာခံကုိ ျပန္တက္ဖို႔ကိစၥအျပင္ အျခားႏိုင္ငံေရး 
ကိစၥေတြမွာပါပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ဖုိ႔ သေဘာတူဆုံးျဖတ္ခဲ့ၾကတယ္ လုိ႔ၾကားသိရပါတယ္။  စစ္အစိုးရက ၁၉၉၆ ခုႏွစ္ ကတည္းက 
ရပ္နားထားတ့ဲ အမ်ိဳးသားညီလာခံကုိ ၂၀၀၄ ခုႏွစ္၊ ေမလ (၁၇)ရက္ေန႔မွာ ျပန္လည္စတင္က်င္းပခဲ့ပါတယ္။ ဒါေပမယ့္ အမ်ိဳးသား 
ညီလာခံျပန္လည္က်င္းပတ့ဲအခါမွာေတာ့ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ပါ၀င္လာတာကုိမေတြ႔ရပါဘူး။ ဒီအခ်ိန္အထိ စစ္အစိုးရက သူတုိ႔ရဲ႕ရည္မွန္းခ်က္ 
အတြက္ ျမန္မာ့ဒီမိုကေရစီေခါင္းေဆာင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ကုိ အသုံးခ်ခဲ့တာ ေတြ႔ရပါတယ္။ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ ေနအိမ္ အက်ယ္ခ်ဳပ္န႔ဲ ဆက္လက္ထိန္းသိမ္းထားခဲ့ၿပီး ၂၀၀၄ ခုႏွစ္၊ ေအာက္တုိဘာလ (၁၈) ရက္ေန႔၊ 
ဗိုလ္ခ်ဳပ္ခင္ညြန္႔ဖမ္းဆီး ခံရၿပီးခ်ိန္မွစလုိ႔ စစ္အစိုးရနဲ႔ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ဆက္ဆံေရးဟာလည္း က်ဲသြားခဲ့ပါတယ္။  
 
၂၀၀၇ ခုႏွစ္၊ စက္တင္ဘာ သံဃာ့လႈပ္ရွားမႈေနာက္ပုိင္း ေအာက္တုိဘာလ (၂၅)ရက္မွာေတာ့ နအဖစစ္အစိုးရန႔ဲ ျမန္မာ့ဒီမိုကေရစီ 
ေခါင္းေဆာင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ တုိ႔္ရ႕ဲ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈက အသစ္တဖန္ျပန္လည္စတင္ခဲ့ျပန္ပါတယ္။ အလုပ္သမား၀န္ႀကီး 
ဦးေအာင္ၾကည္ကုိ ဆက္ဆံေရး၀န္ႀကီးခန္႔အပ္ၿပီး ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္န႔ဲ ပထမဆုံးအႀကိမ္ ျပန္လည္ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးေစခဲ့ပါ 
တယ္။ ဒုတိယအႀကိမ္ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈကုိေတာ့ ၂၀၀၇ ခုႏွစ္၊ ႏို၀င္ဘာလ(၉)ရက္ေန႔မွာျပဳလုပ္ခဲ့ၿပီး တတိယအႀကိမ္ကုိေတာ့ 
ႏို၀င္ဘာလ(၁၉)ရက္ေန႔မွာ ဆက္တုိက္ဆုိသလုိ ျပဳလုပ္ခဲ့တာေတြ႔ရပါတယ္။ အဲဒီကာလမွာ  ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က “ေတြ႕ဆုံ 
ေဆြးေႏြးမႈေအာင္ျမင္ဖို႔ဆုိတာဟာ ႐ိုးသားမႈန႔ဲအေပးအယူလုပ္ခ်င္တ့ဲ စိတ္ေပၚမွာမူတည္ပါတယ္၊ ေအာင္ျမင္ခ်င္တ့ဲ စိတ္ရွိဖို႔လည္း 
အေရးႀကီးတယ္” ဆုိတ့ဲအေၾကာင္း ေျပာၾကားခ့ဲေပမယ့္ စစ္အစိုးရဘက္ကေတာ့ စက္တင္ဘာ သံဃာ့လႈပ္ရွားမႈကုိ အၾကမ္း 
ဖက္ၿဖိဳခြဲျခင္းအေပၚ ျပည္တြင္းျပည္ပ ေ၀ဖန္ရႈံ႕ခ်ဖိအားေပးမႈမ်ားကုိ အာရံုလႊေဲျပာင္းဖို႔အတြက္သာ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးေရးလုပ္ခဲ့တာ 
ေတြ႔ရပါတယ္။ 
 
၂၀၀၈ ခုႏွစ္မွာေတာ့  ဇန္န၀ါရီလ (၁၁) ရက္ေန႔မွာ တစ္ႀကိမ္၊  ဇန္န၀ါရီလ(၃၀)ရက္ေန႔မွာတစ္ႀကိမ္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္န႔ဲ 
ဦးေအာင္ၾကည္တုိ႔ ႏွစ္ႀကိမ္တုိင္တုိင္ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးခဲ့ေပမဲ့လည္း  ဘာမွထူးျခားမႈမရိွခဲ့ပါဘူး၊ ဒီအခ်ိန္ဟာ အမ်ိဳးသားညီလာခံ 
အၿပီးသတ္ က်င္းပတ့ဲကာလလည္းျဖစ္ေနပါတယ္။ ေေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္က ဒီေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈေတြအေပၚ အားရေက်နပ္မႈ 
မရိွေၾကာင္းနဲ႔ ျပည္သူလူထုကုိ “အေကာင္းဆုံးကုိ ေမွ်ာ္လင့္ၿပီး အဆုိးဆုံးအတြက္ျပင္ဆင္ထားၾက” လုိ႔ သတိေပးေျပာၾကားခ့ဲပါ 
တယ္။ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္၊ ေမလ (၂၇) ရက္ေန႔မွာေတာ့ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္ (၁)ႏွစ္တုိးခဲ့ၿပီး (၂၉) 
ရက္ေန႔မွာေတာ့ စစ္အာဏာရွင္စနစ္ကုိ သက္ဆုိးရွည္ေစမဲ့ ဖြဲ႔စည္းပံုအေျခခံဥပေဒ(၂၀၀၈)ကုိ လူထုဆႏၵကုိ မတရားနည္းန႔ဲရယူၿပီး 
အတည္ျပဳခဲ့ပါတယ္။  
 
၂၀၀၈ ခုႏွစ္၊ စက္တင္ဘာလ(၉)ရက္ေန႔မွာ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္န႔ဲ ရခဲ်ဳပ္ခင္ရီတုိ႔ ေတြ႔ဆုံတာေတြ႔ရတယ္။ ေတြ႔ဆုံရတ့ဲ 
အေၾကာင္းအရင္းကုိ ေလ့လာၾကည့္မယ္ဆုိရင္ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္၊ ေမလ(၂)ရက္ေန႔က ျဖစ္ပြားခဲ့တ့ဲ နာဂစ္မုန္တုိင္းေၾကာင့္ လူေတြ 
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သိန္းနဲ႔ခ်ီၿပီး ေသခဲ့ရမႈ၊ သန္းန႔ဲခ်ီၿပီး အုိးမဲ့အိမ္မဲ့ျဖစ္ခ့ဲဲရမႈ၊ စစ္အစိုးရရဲ႕ လူ႔အခြင့္အေရးခ်ိဳးေဖာက္မႈ လူသားမဆန္မႈမ်ားအပါအ၀င္ 
ဖြဲ႔စည္းပံု အေျခခံဥပေဒကုိ ဆႏၵခံယူပြဲကိစၥ၊ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္ သက္တမ္းတုိးတ့ဲကိစၥေတြနဲ႔ ပတ္သက္ 
ျပီး အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ရဲ႕တုန္႔ျပန္ေၾကညာခ်က္ေတြဟာ ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရကုိ အၾကည္ညိဳပ်က္ေစမႈ၊ ဆႏၵခံယူပြဲနဲ႔ 
ေကာ္မရွင္ကုိ အသေရပ်က္ေစမႈ စတ့ဲျပစ္မႈေတြနဲ႔ ၿငိစြန္းေနတယ္ဆုိၿပီး သတိေပးသြားခဲ့တာေတြဘဲျဖစ္ပါတယ္။ ႏိုင္ငံေရးအရ 
ေဆြးေႏြးခဲ့တာမေတြ႔ရပါဘူး။  
 
၂၀၀၉ ခုႏွစ္၊ ၾသဂုတ္ (၁၁)ရက္ေန႔မွာေတာ့ လႊတ္ရက္ေစ့ေနတ့ဲ ျမန္မာ့ဒီမုိကေရစီေခါင္းေဆာင္ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ ျပန္လႊတ္ 
မေပးပဲ အေမရိကန္ႏိုင္ငံသား ဂၽြန္ယက္ေတာအိမ္ထဲခိုး၀င္မႈကိစၥန႔ဲ မတရားစြပ္စြဲၿပီး ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္ကုိ (၁၈) လထပ္ခ်ခဲ့ပါ 
တယ္။ အဲဒီကာလမွာ စစ္အစိုးရက ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ အက်ဥ္းေထာင္ပို႔ဖုိ႔အထိ စီမံခဲ့တာကုိၾကည့္ျခင္းျဖင့္ စစ္အစိုးရရဲ႕ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ အေပၚထားတ့ဲသေဘာထားကုိ သိသာေပၚလြင္ေစခ့ဲပါတယ္။ အဲဒီေနာက္ပိုင္း ေအာက္တုိဘာလ (၃) 
ရက္ေန႔မွာေတာ့  ဦးေအာင္ၾကည္က ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ ပထမအႀကိမ္ျပန္ၿပီး ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးခဲ့ပါတယ္။ ဒုတိယအႀကိမ္ 
ကုိေတာ့  ေအာက္တုိဘာလ (၇) ရက္ေန႔မွာ လုပ္ခ့ဲတာေတြ႔ရပါတယ္။ ဒီကာလ ေတြ႔ဆုံမႈေတြမွာေတာ့ စီးပြားေရးပိတ္ဆုိ႔မႈကုိ 
ေျဖရွင္းႏိုင္ဖုိ႔ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးသန္းေရႊထံစာေရးတယ္လုိ႔ သတင္းထြက္ေပၚလာခ့ဲၿပီးေနာက္ပိုင္း ျဖစ္ေပၚလာတာကုိေတြ႔ရပါတယ္။ 
ဒုတိယအႀကိမ္ ေတြ႔ဆုံမႈအၿပီးမွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ ႏိုင္ငံတကာသံအမတ္ေတြ၊ ကုိယ္စားလွယ္ ေတြနဲ႔စစ္အစိုးရက 
ေတြ႔ဆုံခြင့္ေတြေပးခ့ဲပါတယ္။ တတိယအႀကိမ္ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈကုိေတာ့ ဒီဇင္ဘာလ (၁၂) ရက္ေန႔မွာ ျပဳလုပ္ခဲ့ပါတယ္။  ၂၀၀၉ 
ခုႏွစ္ အတြင္းျပဳလုပ္ခဲ့တ့ဲ ေဆြးေႏြးပြဲသုံးခုစလုံးမွာ ဘာေတြေဆြးေႏြးခဲ့ၾကတယ္၊ ဘာေတြသေဘာတူခဲ့ၾက တယ္ဆုိတာမသိရ 
ေပမယ့္ ေနျပည္ေတာ္မွာ ျပဳလုပ္တ့ဲသတင္းစာရွင္းလင္းပြဲမွာေတာ့ ဆက္ဆံေရး၀န္ႀကီး ဦးေအာင္ၾကည္က “ပထမအႀကိမ္ေတြ႔ဆုံမႈ 
ဟာ ႏွစ္ဘက္နားလည္မႈအတြက္ျဖစ္ၿပီး ဒုတိယအႀကိမ္က အနာဂတ္ေဆြးေႏြးပြဲမ်ားအတြက္ မူေဘာင္သတ္ မွတ္တ့ဲအဆင့္ျဖစ္ၿပီး 
တတိယအႀကိမ္ကေတာ့ မူေဘာင္ထဲမွာ ေနာက္ထပ္ထည့္သြင္းရမယ့္ အခ်က္ေတြကုိေဆြးေႏြးျခင္းသာျဖစ္ေၾကာင္း” ေျပာၾကားခ့ဲပါ 
တယ္။ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္က အျပဳသေဘာေဆာင္ၿပီး သတိနဲ႔ႀကိဳဆုိခဲ့ပါတယ္။ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကလည္း 
ဗိုလ္ခ်ဳပ္မွဴးႀကီးထံကုိ သူမနဲ႔ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ပံုမွန္ေတြ႔ဆုံႏိုင္ခြင့္၊ အေနာက္ႏိုင္ငံေတြရဲ႕ ပိတ္ဆုိ႔ဒဏ္ခတ္ အေရးယူမႈေတြကုိ ေလ်ာ့ပါးေစဖုိ႔ 
ေဆာင္ရြက္ရမဲ့လုပ္ငန္းေတြကုိေဆြးေႏြးႏုိင္ဖို႔အတြက္ ဗိုလ္ခ်ဳပ္မႉးႀကီးနဲ႔ မ်က္ႏွာခ်င္းဆုိင္ ေတြ႔ဆုံခြင့္ျပဳရန္လည္း ကမ္းလွမ္းေတာင္း 
ဆုိခဲ့ၿပီး အမ်ဳိးသားရင္ၾကားေစ့ေရး အေကာင္အထည္ေဖာ္ဖုိ႔္္ အသင့္ရွိသလုိ၊ ပံုမွန္ ေဆြးေႏြးပြဲ ေတြြျပဳလုပ္သြားရန္ ေမွ်ာ္လင့္ေၾကာင္း 
ထုတ္ျပန္ေၾကညာခဲ့ပါတယ္။ စစ္အစိုးရဖက္ကေတာ့ လမ္းျပေျမပုံအတိုင္း ဆက္သြားမယ္လုိ႔ ခိုင္ခိုင္မာမာေျပာဆုိခဲ့ပါတယ္။ တဖက္ 
ကလည္း ၄င္းတုိ႔ပိုင္ သတင္းမီဒီယာေတြမွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ ပုတ္ခတ္ေျပာဆုိမႈ ေတြျပဳလုပ္ခဲ့ပါတယ္။ အဲဒီလုိ ျဖစ္ေနတ့ဲ 
အေျခအေနအားလုံးကုိ ျပည္တြင္းျပည္ပနဲ႔ ႏိုင္ငံတကာကလည္း သတိနဲ႔ေစာင့္ၾကည့္ ေနခ့ဲၾကပါတယ္။ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္၊ ဇန္န၀ါရီလ 
(၁၄)ရက္ေန႔မွာ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ကုိ တုိးခ်ဲ႕ဖြဲ႔စည္းခြင့္ရခဲ့ တာေတြ႔ရပါတယ္။  
 
၂၀၁၀ ခုႏွစ္၊ ဇန္န၀ါရီလ (၁၅)ရက္ေန႔မွာေတာ့ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္န႔ဲ ဦးေအာင္ၾကည္တုိ႔ ျပန္လည္ေတြ႔ဆုံခဲ့ပါတယ္။ ၂၀၀၉ နဲ႔ 
၂၀၁၀ မွာေတာ့ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈေတြက ေတာက္ေလွ်ာက္ဆုိသလုိျဖစ္ ေနတာေတြ႔ရတယ္။ အေသးစိပ္ကုိ မထုတ္ျပန္ခဲ့ေပမယ့္ 
အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ျပင္ဆင္ဖြဲ႔စည္းခဲ့မႈန႔ဲ ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပြဲကိစၥေတြနဲ႔ သက္ဆုိင္မယ္ထင္ပါတယ္။ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကလည္း 
ေ၀ဖန္သံေတြထြက္လာတ့ဲအေပၚ ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္ဖို႔၊ မ၀င္ဖို႔ဆုံးျဖတ္ရမယ့္ အခ်ိန္မဟုတ္ေသးဘူးလုိ႔ ေျပာဆုိခဲ့ပါတယ္။ မတ္လ 
(၈)ရက္ေန႔မွာ ႏိုင္ငံေရးပါတီမ်ားမွတ္ပံုတင္ျခင္းဆုိင္ရာဥပေဒထြက္လာျပီးေနာက္  အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္က (၂၉) ရက္ေန႔ 
မွာ ေရြးေကာက္ပြဲကုိမ၀င္္ဖုိ႔ ဆုံးျဖတ္ခဲ့ၿပီး ေနာက္ပုိင္းကာလမွာ တရားမွ်တမႈမရိွတ့ဲ ေရြးေကာက္ပြဲအခင္းအက်င္းေတြေၾကာင့္ 
ဆႏၵမမဲေပးဖုိ႔ တတုိင္းျပည္လုံးကုိလည္း ႏိႈးေဆာ္ခဲ့ပါတယ္။ ဘက္ႏွစ္ဖက္ကုိ ေလ့လာၾကည့္မယ္ဆုိရင္ တစ္ဖက္က ၂၀၁၀ 
ေရြးေကာက္ပြဲအပါအ၀င္ လမ္းျပေျမပုံ(၇)ရပ္န႔ဲ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားေအာင္ျမင္ေရးျဖစ္ၿပီး တစ္ဖက္ကစစ္အာဏာရွင္စနစ္ကုိ ဆက္လက္ 
အသက္သြင္းမဲ့ (၂၀၀၈) ဖြဲ႔စည္းပံုန႔ဲ လြတ္လပ္ၿပီးတရား မွ်တမႈမရွိတ့ဲ ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပြဲကုိ လက္မခံျခင္းတုိ႔ျဖစ္ေနတာ 
ေတြ႔ရပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္မွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္န႔ဲ စစ္အစိုးရတုိ႔ တစ္ႀကိမ္သာေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးႏိုင္ခဲ့တာေတြ႔ရပါ 
တယ္။  
 
စစ္အစိုးရဟာ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္၊ ႏိုဝင္ဘာလ (၇)ရက္ေန႔မွာ ေရြးေကာက္ပြဲကုိက်င္းပခဲ့ၿပီး ႏို၀င္ဘာလ (၁၃)ရက္ေန႔မွာေတာ့ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကုိ စစ္အစိုးရက ေနအိမ္အက်ယ္ခ်ဳပ္ ခ်ထားရာကေနလႊတ္ေပးခဲ့ၿပီး ၂၀၁၀ ေရြးေကာက္ပြဲရ႕ဲမတရားမႈေတြ 
ကုိ ဖံုးကြယ္ဖို႔ႀကိဳးစားခဲ့ပါတယ္။ ၂၀၁၁ခုႏွစ္၊ ႀက့ံဖြံ႔အစိုးရ တက္လာအၿပီး ၃ လေက်ာ္အၾကာမွာေတာ့ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ 
ဦးေအာင္ၾကည္တုိ႔ဟာ ဇူလုိင္လ (၂၅) ရက္ေန႔မွာတစ္ႀကိမ္၊ ၾသဂုတ္လ (၁၂)ရက္ေန႔မွာတစ္ႀကိမ္၊ စက္တင္ဘာလ(၃၀) ရက္ေန႔  
ေန႔မွာတစ္ႀကိမ္ စုစုေပါင္း(၃)ႀကိမ္ဆက္တုိက္ ေတြ႔ဆုံမႈေတြရွိလာခဲ့သလုိ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ ဦးသိန္းစိန္ကလည္း ၾသဂုတ္လ 
(၁၉)ရက္ေန႔မွာ ပထမအႀကိမ္ ေတြ႔ဆုံႏိုင္ခ့ဲတာ ေတြ႔ရပါတယ္။ ပထမအႀကိမ္ ေဆြးေႏြးမႈအၿပီးမွာေတာ့ အခါတုိင္းေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈ 
ေတြန႔ဲမတူပ ဲအေၾကာင္းအခ်က္အခ်ိဳ႕ကုိ ေအာက္ေဖာ္ျပထားတ့ဲအတုိင္း ထုတ္ျပန္ေၾကညာခ့ဲတာေတြ႔ရပါတယ္။  
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“ျပည္သူလူထု ကုိယ္စိတ္ႏွစ္ပါးခ်မ္းသာေရးအတြက္ ႏွစ္ဖက္ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ႏုိင္မႈ၊ အခြင္႔အလမ္းမ်ားရရွိႏိုင္မႈ၊ တရာဥပေဒ 
စိုးမိုးေရးကိစၥ၊ စိတ္ဝမ္းကြဲျပားမႈ ပေပ်ာက္ေရးကိစၥ၊ အမ်ားျပည္သူအက်ိဳး ျဖစ္ထြန္းေစေရးကိစၥႏွင္႔ သင္႔ေတာ္ေသာ ေန႔ရက္တုိ႔တြင္ 
ထပ္မံေတြ႔ဆံု ဦးမည္” 

အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီအဖြဲ႔ခ်ဳပ္ကလည္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ ဦးေအာင္ၾကည္ေဆြးေႏြးခ်က္ေတြကုိ သေဘာတူေၾကာင္း 
ေၾကညာခ်က္တစ္ေစာင္ ထုတ္ျပန္ခဲ့ပါတယ္။ ဒုတိယအႀကိမ္ ေတြ႔ဆုံစဥ္မွာေတာ့ သတင္းစာရွင္းလင္းပြဲေတြလုပ္ခဲ့ၿပီး ေအာက္ေဖာ္ျပ 
ထားတ့ဲ အတုိင္းထုတ္ျပန္ေၾကညာခဲ့ပါတယ္။  

“(၁) ျပည္သူလူထု တစ္ရပ္လုံး၏ ပကတိလုိအပ္ခ်က္ဆႏၵမ်ားကုိ ျဖည့္ဆည္းေပးသည့္အေနျဖင့္ တုိင္းျပည္တည္ၿငိမ္ 
ေအးခ်မ္းေရးႏွင့္ ဖြံ႔ၿဖိဳးတုိးတက္ေရးအတြက္ ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရႏွင့္ ႏွစ္ဘက္လက္တြဲ ေဆာင္ရြက္သြားမည္။ 

(၂) ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ ဒီမုိကေရစီစနစ္ ဆက္လက္တုိးတက္ထြန္းကားေစေရးအတြက္လည္းေကာင္း၊ စီးပြားေရးႏွင့္လူမႈေရး 
လုပ္ငန္းမ်ား ပိုမိုဖြံ႔ၿဖိဳးတုိးတက္လာေစေရးအတြက္လည္းေကာင္း အျပဳသေဘာပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္သြားမည္။   

(၃) ပဋိပကၡအသြင္ေဆာင္ေသာ အျမင္သေဘာထားမ်ားကုိ ေရွာင္ရွားၾကၿပီး အျပန္အလွန္ကူညီေသာ ပူးေပါင္းေဆာင္ 
ရြက္ေရးလုပ္ငန္းစဥ္ (reciprocal basis) အတြက္ ဦးတည္ခ်က္ထား၍ ေဆာင္ရြက္သြားမည္။ 

(၄) ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈမ်ား ဆက္လက္ျပဳလုပ္သြားမည္။” 
 
၂၀၁၁ခုႏွစ္၊ ၾသဂုတ္လ (၁၉)ရက္ေန႔ ဦးသိန္းစိန္န႔ဲေတြ႔ဆုံၿပီးေနာက္ပိုင္းမွာေတာ့ “မတူကြဲျပားေသာသေဘာထား အျမင္မ်ားကုိ 
ေဘးဖယ္ထားၿပီး ႏိုင္ငံႏွင့္ျပည္သူလူထုအတြက္ အမွန္တကယ္ အက်ိဳးရွိေစမည့္ ဘုံအက်ိဳးစီးပြားမ်ားတြင္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ 
ႏိုင္မည့္အလားအလာမ်ားကုိ ရင္းႏွီးပြင့္လင္းစြာ ေဆြးေႏြးခဲ့ၾကတယ္” လုိ႔ဆုိပါတယ္။ ဦးသိန္းစိန္န႔ဲေတြ႔ဆုံလုိ႔အၿပီးမွာ ေဒၚေအာင္ 
ဆန္းစုၾကည္က "ႏုိင္ငံေတာ္သမၼတဦးသိန္းစိန္အေနနဲ႔ ေျပာင္းလဲမႈေတြကုိ အျပဳသေဘာ လုပ္ေဆာင္လုိတ့ဲသူတစ္ေယာက္လုိ႔ 
ျမင္ပါတယ္။" “အခ်ိန္အကန္႔အသတ္မရွိေပမယ့္ ျမန္ဆန္လာႏိုင္မယ္ ထင္ပါတယ္” 

စက္တင္ဘာလ (၂၃) ရက္ေန႔မွာ က်င္းပတ့ဲ ပထမအႀကိမ္ အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္ ဒုတိယပုံမွန္ အစည္းအေ၀း ၂၄ ရက္ေျမာက္ေန႔ 
အစီအစဥ္မွာ အမ်ဳိးသားလႊတ္ေတာ္ကုိယ္စားလွယ္ ဦးအုန္းတင္က ျပည္ေထာင္စုအစိုးရအေနနဲ႔ တုိင္းရင္းသား ေခါင္းေဆာင္မ်ား 
အပါအ၀င္  ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ေခါင္းေဆာင္တ့ဲ ဒီမိုကေရစီအင္အားစုေခါင္းေဆာင္ေတြနဲ႔ တစ္ခ်ိန္တည္း တစ္ၿပိဳင္တည္းမွာ  
ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးဖို႔ အစီအစဥ္ ရွိ/မရိွ၊ ရွိလုိ႔ရွိရင္ ဘယ္အခ်ိန္မွာ စတင္ႏိုင္မလဲ၊ မရွိပါက ဘာေၾကာင့္ မရွိဘူးဆုိတ့ဲ ေမးခြန္းကုိ 
ေမးတ့ဲအခါမွာ ျပည္ေထာင္စု အစိုးရကုိယ္ စားေျပာေရးဆုိခြင့္ႏွင့္ သတင္းထုတ္ျပန္ေရး အဖြဲ႕ေခါင္းေဆာင္ ျပန္ၾကားေရး၀န္ႀကီးဌာန 
ျပည္ေထာင္စု၀န္ႀကီး ဦးေက်ာ္ဆန္းက ‘‘ၿငိမ္းခ်မ္းေရး (သုိ႔မဟုတ္) အမ်ဳိးသားျပန္လည္စည္းလံုးေရးနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး ကေန႔အခါမွာ 
ႏိုင္ငံေတာ္အစိုးရအေနနဲ႔ နည္းလမ္း (၃) ခု န႔ဲ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ေနၿပီျဖစ္ပါတယ္။ မိမိတုိ႔န႔ဲ အျမင္သေဘာထား 
မတူတ့ဲ ႏိုင္ငံေရးပါတီမ်ား၊ ႏိုင္ငံေရးသမားမ်ားအေနနဲ႔ အျမင္သေဘာထားတူတာေတြကုိ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ႏုိင္ဖို႔အတြက္ 
ကမ္းလွမ္း ဖိတ္ေခၚေဆာင္ရြက္ေနျခင္းပ ဲ ျဖစ္ပါတယ္။ ယခုအခ်ိန္မွာလည္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ေတြ႕ဆံုေဆြးေႏြးၿပီး ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ေအာင္ လုပ္ေဆာင္ေနပါတယ္’’  ‘‘အဲဒီလုိ ႏိုင္ငံေရးပါတီမ်ား၊ ႏိုင္ငံေရးသမားမ်ားနဲ႔ သေဘာထား တူညီတာေတြကုိ 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ျခင္းအားျဖင့္ ႏွစ္ဦးႏွစ္ဖက္ရဲ႕စြမ္းအားနဲ႔ တုိင္းျပည္န႔ဲလူမ်ဳိးအက်ဳိးကုိ ေဖာ္ေဆာင္ႏိုင္မွာျဖစ္သလုိ လက္တြဲ 
အလုပ္လုပ္ၾကရင္းႏွစ္ဖက္နားလည္မႈန႔ဲ ယံုၾကည္မႈေတြ ပိုမိုတုိးပြားရရွိလာႏိုင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ အဲဒီကေနတဆင့္ အျမင္သေဘာထား 
ကြဲေနမႈေတြကုိ တဆင့္တက္ညိႇႏိႈင္းေျဖရွင္းျခင္းအားျဖင့္  ႏွစ္ဖက္စလံုးအတြက္ win-win situation ကုိ တက္လွမ္းႏိုင္ပါမယ္’’ 
လုိ႔ရွင္းလင္းေျပာၾကားခ့ဲပါတယ္။  

၂၀၁၁ ခုႏွစ္၊ စက္တင္ဘာလ (၃၀)ရက္ေန႔မွာေတာ့ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္န႔ဲ ဦးေအာင္ၾကည္တုိ႔ တတိယအႀကိမ္ေတြ႔ဆုံခဲ့ၿပီး 
သတင္းစာရွင္းလင္းပြဲမွာ ျမန္မာ့ဒီမိုကေရစီေခါင္းေဆာင္ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ ဦးေအာင္ၾကည္တုိ႔က ေအာက္မွာ ေဖာ္ျပထားတ့ဲ 
အတုိင္း ထုတ္ျပန္ေၾကညာခ့ဲပါတယ္။ 
 
 “၁) ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတႀကီးက လြတ္ၿငိမ္းခ်မ္းသာခြင့္ေပးရန္ စဥ္းစားေဆာင္ရြက္ေနသည့္ကိစၥ 
 ၂) ဧရာ၀တီျမစ္ေၾကာင္းထိန္းသိမ္းေရးအတြက္ ႏွစ္ဖက္ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ႏုိင္မည့္ နည္းလမ္းမ်ားကိစၥ 
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 ၃) ဥပေဒျပင္ပတြင္ လက္နက္ကုိင္ဆန္႔က်င္ေနၾကေသာသူမ်ားကုိ ဥပေဒေဘာင္အတြင္း ထာ၀ရၿငိမ္းခ်မ္းေရး 
တည္ေဆာက္ေပးရန္ ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ကိစၥမ်ားႏွင့္ 
 ၄) ျပည္တြင္းတည္ၿငိမ္ေအးခ်မ္းေရးႏွင့္ တရားဥပေဒစုိးမိုးေရးအတြက္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးကိစၥ” တုိ႔ကုိ ေဆြးေႏြးခဲ့ 
တယ္လုိ႔ ေျပာပါတယ္။ 
 
ဒီသတင္းစာရွင္းလင္းပြဲမွာ ဦးေအာင္ၾကည္က ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈေတြ ဆက္လုပ္သြားမယ္လုိ႔ ေျပာခဲ့ၿပီး ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ သာ 
ေရြးေကာက္ပြဲ၀င္မယ္ဆုိရင္ လက္တြဲၿပီးလုပ္သြားမယ္လုိ႔ ဖိတ္ေခၚခ့ဲပါတယ္။ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ကေတာ့ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ရဲ႕ 
ဗဟုိအလုပ္ အမႈေဆာင္ေတြနဲ႔ တုိင္ပင္ညွိႏိုင္းျပီးမွ ေျပာႏုိင္မယ္လုိ႔တုန္႔ျပန္ခဲ့ပါတယ္။  
  
ျမန္မာ့ဒီမိုကေရစီေခါင္းေဆာင္ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္န႔ဲ ႀက့ံဖြံ႔အစိုးရတုိ႔ရ႕ဲလက္ရွိေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမွဳမ်ားန႔ဲပတ္သက္တ့ဲ အျမင္ 
သေဘာထားေတြကုိ စုစည္းေလ့လာၾကည့္မယ္ဆုိလွ်င္ 
 

၁) ယုံၾကည္ရခက္ၿပီး သတိနဲ႔ေစာင့္ၾကည့္သင့္တယ္ဆုိတ့ဲ အျမင္သေဘာထားန႔ဲ 
၂) စစ္မွန္တ့ဲ ႏိုင္ငံေရးေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးပြဲကုိ ေရွ႕ရႈေနၿပီလုိ႔ ရႈျမင္တ့ဲ အျမင္သေဘာထားမ်ားအျဖစ္ ေတြ႔ႏိုင္ပါတယ္။  

 
ယုံၾကည္ရခက္ၿပီးသတိနဲ႔ေစာင့္ၾကည့္သင့္တယ္လုိ႔ အျမင္သေဘာထားရွိသူမ်ားကေတာ့ အခုလုိေတြ႔ ဆုံမႈန႔ဲပတ္သက္ၿပီး ဒီေတြ႔ဆုံမႈ 
ဟာ အမ်ိဳးသားဒီမိုကေရစီ အဖြဲ႔ခ်ဳပ္ရပ္တည္ေရးကိစၥ၊ ၁၉၉၀ ေမလ ေရြးေကာက္ပြဲရလဒ္ကုိ အသိအမွတ္ျပဳေရးကိစၥ၊ ႏိုင္ငံေရး 
အက်ဥ္းသား လြတ္ေျမာက္ေရးကိစၥ၊ ျပည္တြင္းစစ္ရပ္စေဲရးကိစၥေတြ ပါ၀င္ႏိုင္သလုိ အာဆီယံဥကၠ႒ကိစၥ၊ စီးပြားေရးပိတ္ဆုိ႔မႈ 
လမ္းဖြင့္ေပးေရးကိစၥေတြအတြက္ ေဆြးေႏြးတာျဖစ္ႏိုင္တယ္လုိ႔ အသံေတြ ထြက္ေနပါတယ္။ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္နဲ႔ နားလည္မႈ 
ယူထားျခင္းအားျဖင့္ ႀက့ံဖံြ႔အစိုးရအေပၚ ျပည္တြင္းျပည္ပ ႏုိင္ငံတကာ အသုိင္းအ၀ိုင္းမွ အေကာင္းျမင္ေထာက္ခံလာေစဖုိ႔ ဖန္တီး 
ႀကိဳးပမ္းေနျခင္းသာျဖစ္တယ္လုိ႔လည္း ျမင္ေနၾကပါတယ္။ တုိင္းရင္းသားအင္အားစုမ်ားအေနနဲ႔လည္း ႀက့ံဖြံ႔အစိုးရမွ အမ်ိဳးသား 
ရင္ၾကားေစ့ေရးကုိ ဦးတည္တ့ဲ၊ အားလုံးပါ၀င္ေသာေတြ႔ ဆုံေဆြးေႏြးမႈေတြကုိ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္တာမ်ိဳး မရွိေသးတ့ဲ 
အျပင္ အခ်ိဳ႕တုိင္းရင္းသား ေဒသေတြမွာ စစ္အင္အားတုိးခ်ဲ႕တာ၊ ထုိးစစ္ဆင္တာေတြ ျပဳလုပ္ေနတ့ဲအေပၚ ႀက့ံဖြံ႔အစိုးရရဲ႕ ႏိုင္ငံေရး 
ေစတနာကုိ ယုံၾကည္ရခက္ၿပီး သတိႀကီးစြာနဲ႔ေစာင့္ ၾကည့္ေနၾကတာ ေတြ႔ရပါတယ္။  
 
အခုလုိ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမွဳေတြန႔ဲပတ္သက္ၿပီး ေ၀ဖန္သံေတြထြက္လာတ့ဲအေပၚမွာ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္အေနနဲ႔ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြး 
မႈအေၾကာင္းအရာေတြကုိ တရား၀င္ထုတ္ေဖာ္ေျပာၾကားျခင္း မရွိေသးေပမယ့္ လက္ရွိေတြ႔ဆုံမႈေတြအေပၚမွာ “ေက်နပ္အားရမွဳရိွ 
ေၾကာင္း၊ အမ်ိဳးသားျပန္လည္ရင္ၾကားေစ့ေရးအတြက္ တုိင္းရင္းသားေတြက အဓိကျဖစ္ေၾကာင္း၊ တိုင္းျပည္အတြက္အက်ဳိးျဖစ္ေစ 
မယ့္ရလဒ္ကို ေမွ်ာ္လင့္ေၾကာင္း၊ ဘာပလုဲပ္လုပ္၊ ဘာပေဲျပာေျပာ၊ ဘယ္သူန႔ဲေတြ႔ေတြ႔၊ သူမရ႕ဲရည္ရြယ္ခ်က္ကေတာ့ ႏုိင္ငံနဲ႔လူမ်ဳိး 
အတြက္ အက်ဳိးျဖစ္ထြန္းေစဖုိ႔ပဲ ေမွ်ာ္လင့္ေၾကာင္း၊ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတဦး သိန္းစိန္ကေျပာင္းလဲမႈေတြကုိ အျပဳသေဘာလုပ္ေဆာင္ 
လုိတ့ဲ သူတစ္ေယာက္လုိ႔ျမင္ေၾကာင္း” ေျပာခ့ဲပါတယ္။  
 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္န႔ဲ စစ္အစိုးရအဆက္ဆက္ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးေရးကိစၥနဲ႔ပတ္သက္ၿပီး သုံးသပ္ၾကည့္မယ္ဆုိရင္ ၁၉၉၄ ခုႏွစ္မွ 
၂၀၀၄ ခုႏွစ္အထိ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈေတြရိွခဲ့ေသာ္လည္း စစ္အစိုးရဘက္မွ မွန္ကန္ေသာ ႏိုင္ငံေရးဆႏၵမပါပ ဲ၄င္းတုိ႔ရင္ဆုိင္ ႀကံဳေတြ႔ 
ခဲ့ရ တ့ဲ အခက္အခေဲတြကုိ ေျဖရွင္းႏိုင္ဖို႔အတြက္သာ လုပ္ေဆာင္ခဲ့တာေတြ႔ရပါတယ္။ ၂၀၀၇ ခုႏွစ္ စက္တင္ဘာ သံဃာ့လႈပ္ရွားမႈ 
ေနာက္ ပိုင္းမွ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္ ဇန္န၀ါရီလအထိ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈေတြရွိ္ခဲ့ေသာ္လည္း ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္ရဲ႕ ႏိုင္ငံေရး အခန္း 
က႑၊ ၁၉၉၀ ေမလ ေရြးေကာက္ပြဲရလဒ္တုိ႔ကုိ အသိအမွတ္မျပဳခဲ့တာ ေတြ႔ရပါတယ္။ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္ ေရြးေကာက္ပြဲအၿပီး ႀက့ံဖြံ႔အစိုးရ 
တက္ လာၿပီးေနာက္ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈေတြမွာေတာ့ အယင္ေဆြးေႏြးမႈမ်ားထက္စာလွ်င္ တစ္စံုတစ္ရာ ေရွ႕တုိးလာတာ 
ေတြ႔ျမင္ႏိုင္ပါတယ္။ ဒါေပမဲ့ သမၼတဦးသိန္းစိန္ေခါင္းေဆာင္တ့ဲ လက္ရွိၾက့ံဖြံ႔အစိုးရအေနနဲ႔ တုိင္းျပည္မွာအမွန္တကယ္လုိအပ္ေနတ့ဲ 
အမ်ိဳးသားရင္ၾကားေစ့ေရးအတြက္ ႏိုင္ငံေရးေစတနာ ဘယ္ေလာက္မွန္ကန္သလဲ၊ လက္ရွိ ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးမႈေတြမွာ ဘယ္ေလာက္ 
အထိ ပြင့္လင္းျမင္သာမႈရွိရိွ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ လာမလဲဆုိတာကုိေတာ့ ေစာင့္ၾကည့္ရဦးမွာျဖစ္ေၾကာင္း သုံးသပ္ 
တင္ျပလုိက္ပါတယ္။  
  

End of report/ Tuesday, October 18, 2011 
'Drdkua&pDESifhzGH‹òzd;wdk;wufa&;tiftm;pk/ rSwfwrf;wifESifhokawoeXmerS xkwfa0jzef‹csdonf?  

Documentation and Research Department (NDD)  
 


	Network for Democracy and Development
	Documentation and Research Department
	End of report/ Tuesday, October 18, 2011
	'Drdkua&pDESifhzGH‹òzd;wdk;wufa&;tiftm;pk/ rSwfwrf;wifESifhokawoeXmerS xkwfa0jzef‹csdonf?
	Documentation and Research Department (NDD)

